UNITED STATES DISTRICT COURT
SOUTHERN DISTRICT OF NEW YORK

. i o - —

GENERAL WILLIAM C. WESTMORELAND,
Plaintifs, : 82 Civ. 7913 (PNL)

AFFIDAVIT OF
JOSEPH A. McCHRISTIAN

-against-

35 INC., et al.,

pDefandants.

CUREE T T
-

COUNTY OF MARTIN |

J0SEPH A. McCHRISTIAN, Leing duly sworm, gaposes
and says:
1. I am a retired Majox Gen =al from the United
tara- Army and reside at 363 Scuth Beach Rcad, Hobe Sound,
Florida. From July 13, 1363, to June 1, 1267, I was the
Assigtant Chief of stail Sor fa+alligence for the U.S. Milicazvy

Assistance Ccmmand, Vietnam under GCeneral Westmoreland.

Background
2. After my graduation Izom West Poiat in 1539,

1 comasded every sizs unit, Izcm 2 platocon <0 an araerec

carps cf over 50,000 mex. My fisst key intelligence pOsSi=
tion was as Ths cnig® of In=alligance #a» General Paczton's
mai=d == AT T2 ané of wWerlé Waz II. Tor =he nart ysazs, o



was Deputy Directsr oI Intslligance ac ths hearcuarters Zor
U.5. Forces, Austria.

3, From 1948 to 1963, I had various assignments,
including ones as a batallicn Commander of the Third Infanery
Maticnal Honor Guard rasgiment in Washingeon, D.C., U.S. AZTY

at=ache to the U.S. embassy in Athens, Gresecs, Commanding

£ficar, 2nd Armored Regiment and the Armored Training Cantezr,

Tort Xnox, KRentucky ané Chisf of the Westerm Divisien in tha

0fsice of the Assissant Chiaf of Stafl ZoT Intalligenca,

i

Cepartment of Army (a positien held during the 1962 "Cuban
Missile Crisis").

4. In January 1363, I was ncminated Zor nromotion
t5 Srigadiar GCeneral anc named ChiecZ af Intellicence Zor 5e
U.5. Army, Pacific (USARFAC), in Hawaii. On Julwy 13, 1285,

I became Assistant Chief of Stafi for Iantelligencs (T=2)

for the U.5. Military Assistance Cammand, Vietnam (MACV),
wnder General Wastmorsland. In this positicn, I exercisac
E:af; sugervision over intalligence Zor all U.S. Armed Forces
in Vigtnam, including the A-my, the Navy, the Air Force and

=ma Marinasg,

Commandar of she Sscond Ar=orad Division Iz TFoIs ¥ood, TeXAES.

T latesr commanded the U.S. ADDY III Corps. In August 1968s,
T =gtu-med ©o WasiIingsan S0 hgemme =ha Assistancs Colac Sh

g§eaf2 2zr In=aelligencs I== #=a U,.5. AZmv, & BCSit-CH held
uneil mv sesizeamenz in 1371



pevelooing an Intelligencs Organization in Vietnan

§. Upon becoming the MACV J-2 on Jualy 23y 1985,
T learned that then=Sacratary of Defanse Bobert McNamara was
due to arrive in Saigeon on July 16, and that I was to briel
fim on the enemy and on the intslligence rascuIces needed
to fight a war. £old Col. William Crosson of my staff that
T wanted the briefing to be in th; £arm of an Intelligence
Escimata. Col. Crosson informed me, howewver, that i

, at
cmat time an advisory mission, lacked the crganizaticn, ths
resources and the manpower to support such an Estimate; he
said that most of MACV intelligence came frem the South
Viatnamese J-2. During my briefing of SecretaZy g:na:a:a. ne

interrustad and asked me to 3iscuss onlv the intellicencs

rasources that we nesded. I d4id so.

2. 1 spent the next two yeazs craating tha MACY
combat intelligence organizaticn in Vietaam. Since two of
the most important scurces af combat intalligence ars priscners
and captured documenss, I established an ax+snsive intsr-
rogation system with a larce center--the Combined Mlitary
Iaterrogation Canter (CMIC)=-in Saigen, and a comsined Cocu-
—ant Exsloitation Center LCIEC] »

§. As socn as ons af the enemy Was captuzad on T2
vaztlafield, repors callec 2 "gnowladgeability 3riai", con-

saining ganeral informaticn, was sent O shme CMIC and =2
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Washingten. By the time the prisoner reached the laterTos

ko s

i

=icn centar, intsrzogators WeIs ready with detailed guestions
on the subjacts on which that particular prisoner was knowl=-
aégeabls. The intarrzcgators got their guesticons from goups
called Regquirsments Teanms, sach of which was pazticulazly
xnocwladgeakbls abcut one af the facters important for scudying
+ha spemy Order of Battle. Thes=s factors ineluded composi-
«ion, dispesiticn, jdentificaticn, strengtll, t=aining, mezals,
lsadership, logistics and comsac affactivanass.

g, The Combined Document Exploitation Cantel had
lasa to 250 highly trained specialists srapslating, c=acing
and analyzing captured enemy dacuments. I had my stass wrize

a beck on Viet Cong Terminology, and we trained Vigtnamese
intelligence perscnael far two +to three months 13 eranslaticn.
3v early 1967, we waIe capturizg half a million pages oI
apemy militcary documants 3 month, approximazely 10 gersent of
which contained wvery usalul infgrmation. If a unit capturad
2 documens in the morning and flaw it to the .CDEC, a Iape=t

sn that document was issued at the latest by the #ollewing

merning.
10. The capturad documents ware alsoc indaxed and
£iimad., The indexes, the fncuments Themsalves, tha =“rans-

la=imsns and taz Basigc information fmmm £he documents WeIs

=
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un

of Battle analysts at the Combined Intelligence Cancter,
vietnam (CICV), had access to all ol this information. They
also worked closely with the Reguirsments Teams.

11. CICV issued an Order of Battle Summary. evary
month., In February 1966, I brought in.Col. Gains Hawkins

(who had worked with me at USARPAC) to head the J=-2 MACV Orc

af Battle Branch. Ceol. Eawkins was a highly knowledgsatle

I

5
(1

crofessional intslligence officer. He was a good organ-

5 -
-

[11]

r and extraselv consciantious and hard-working. I had

Ak F i : "
great admifiration for him and trusted him completely. Ilevar-
shelass, I made Col. Hawkins convince me of the validity of
avery estimate we made. In order for an enemy unit to bDe
accepced, its existence hadé =o be supportsd by two priscnsrs,
two captured documents or one af sach. Ouzr sstimates Ware
conservative.

Inproved Cnl‘ectzcn Capability Against rhe Political Order ol
Sattle and Guerrilla Forces

12. The two components of the Order of Battle on which
imfarmation was mest lacking when I tock over as MACY J=2 ware

tha Political Order of Sattle and the Guerrilla forces. AS

adecuate rescuzces Bacama available =o MACY in late 19686,
initiatad a :em::anerslvu reavaluation of the agtimates of

shase two categcries. g Political Order of gattle collescilsz

= was callad "eRBRAL", and the Goar=zila Ozder ©

il
4%
(4]

il
i
ju

qa==1a scllacticn program was callac "RITZ".



13. Until the spring cf 1967, the strencth esti-
matas for the Pecliticzl Order of Battle and Guerrilla forces
which we imcluded in the meonthly Order of Battle Summaries werIs
kg astimates that haé been given tS MACV by the South
viatnamese befors I became J-2. Until late 13686, we did not

have adeguats rescurces Lo devezs sufficient effor: to thasa

forces.

14. The CORRAL and RITI studles of the strengta

H
i

a® s=hg Political Crder oI Za=+la and Guerzilla forces wears
completed in May 135§7. Cal. Bawkinas prepared a cable whica
ineluded estimates for both components which wers farc higher
chan thesa then carried in the CICV Order of Battle Summary.
Col. Hawkins hadé been woerking on thesa stucias 2n= a long
tima, and I went over tlem carefullvy mysalf until I was
conviacad of their validisy.

15. Although I usually sant my intglligencs
:EFQfEE direczly =o Washingtcsh, in =mis instance, becauss
{dua tg the cempletion of CORRAL and RITZ) we werze Zar the
2i-g= =ime abla to upcats ehe strangzh figuzes we nad
racaived from the Souia viatnamesa J-2, I

in =3 Ganazal Westmcreland nafsre sanding it. After raading

=ha cabla, Gan- Wastoczaland said to me sha= if hg sant 1t

== Washiagton it wauld be a "politizal tcmbshell”. I cifazac
! | | msmmmmal 1y =5 Was=ineson oy - a:{.=1ﬂ'_: 1 ==
=~ =axa =he C2S.8 cerscnal.y =~ Eincseon anc aid4L




contents in greater detail. Gen. Westmereland dig nos
accept my offer; he said that he wanted to review the
cable and told me to leave it with him. I do not know

what happened to the cable.

lé. From the beginning of my tour as MACV J-2,

I insisted that the Viet Cong political infrastructura and
the irregular forces had capabilities which couléd adversaly
affect the accomplishment of MACV's mission; as well as thke
mission of the Ambassador, ané must be included in the
Qrder of Battle.

17. 1In February 1983, I was shown the document
attached hereto as Exhibit A. That document includes a covar
memorandum together with an enclosure entitled "J=-2 MACV
Cocmments on CAS Memorandum A-2364 - 9 March 1967" tkat I sen<
to Mr. Louis W. Sandine of the American Embassy in Saigon in
late March 1987. Both the cover memorandum and the enclosurs
cgntained the best information available to MACY at that tine

anc ware kalisved by me to be accurgts.

Swern to and subsexibed
tefore me thisJ day of
e 15383.
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EXHIBIT A is JX 230.
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UNITED STATES DISTRICT COURT
SOUTHERN DISTRICT OF NEW YORK

GENERAL WILLIAM C. WESTMORELANL,

Plainciff, B2 Civ. 7913 (PHL)

V. AFFIDAVIT OF
JOSEPH A. MCCHRISTIAN

CES INEIJ E: HI...;

Defendancs.

T

Scacs gf Florida )

IE. -
County offar,e v )¢ 551

I, JOSEPH A. MCCHRISTIAN, being duly sworn, depose and say:
1. I am a retired Major Generazl, U.S. Army. I served

abouz 14 of my 38 years in the Army in intelligence assignments.

3. I was tne J=2, MACV (tne neaj of MACYV intelligence)
Srmm Tl 12, 1963 to June 1, 13£7. The day I Decams J-- (July
13, 1965), I was informed tnat the mission of MACV had Deen
changed from an advisory role to a combat role. We were at

war, alneiﬁlundecla:ed. My immediate challenge was tpQ prepare
a 10 minute briefing on the capabilities and vulnerabilicies
of the enemy and a list of all intelligence resources reguired
to support our new mission. I was to present both to $e¢:etary
of Defense, Mr. Robert McNamara, who would arrive in Saigen 3
days hence. I took over a woefully 1nadequate_inte11igence
organization. While J=2, I conceived, justified, built and

supervised an extensive intelligence organization which made
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use of =he intelligence capagzilities cf cur Vietnamese and free
P 11im

world allies. J‘ﬁ?ﬁpf

3, Shortly after I opecame J-2, D« submicted a
recommendation to General Westmoreland that he invoke the Fourt
Force Cuncepﬁ tas have the CIA ian Viecnam placed under his
command. I believed that COMUSMACV should exercise Unity of
Command over all resources. 1 do not know what actions, if
any, were taxen on my cecommendacion. The CIA in vie;nam was
naver assigned to MACV as a Fourth Force (Army, Navy, AlrC Porce,
CIA).

4., While I was J=2, I mada a cons

(4]

ientious effart to
keep all fhigher headguarters (DOD, CIA, DIA, CINCFACQ)
accurately, timely and adeguactely informed of all intelligence

in which eacn was interested. All of tnese headguarters wers,

feom =ne dav I oDecams J-2, Placs

th

gr 2ig=sizv=ion £ all S5-2

MAZST inselligencs pegostc te inslude sranslations 90 capzured
_ : e sl , G3er™ 2
documents, Lncerrogation repcrts (PW's, nNOl Chans) , oSN

reporss, intelligence studies, J-2 estimates, Qrder of Battle
summaries, and so forth. Much of the intelligence data Dase
at sach sector was maintained on card files which were greated
and used by all intelligencs agencies. These files were under
control of the CIA.

5. The CBS broadcast states on page 6 SE the cranscript:
"Shortly after Westmoreland suppressed his intelligence chief's
report, General Joseph McChriscian was transferred out of
Vietnam." $¥Mr. Dan Burt, counsel to General Westmor=land, tells

me that in his opinion the C3S5 broadcast implies that I was
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rransferred out of Vietnam for reporting higher numbers. This
interpretation of the broadcast may °or may not be true. I do
noT Know. The "higher numbers"” could be a reference TO my
repnr:ing of enemy strength figures during the previous year
=]+ Lunger.ﬁgﬂ;he facts concerning my transfer as I know them arce
as follows. As the end of my two year tour of duty in Vietnam
neared in 1967, General Westmoreland asxed me to volunteer to
remain as J-2 for a third year. I fel=s highly honered and told
him so. Howewer, I told him if I @id sc, my entire future in
the Army would be as an intelligence specialisct. I had never
sought an intelligence assignment. My training was in infancry
and armoz. I volunteered to extend my tour of duty for a third
year if I could command a division in combat. General
Wes=mor=land said tnhat I had earned and daserved to command a
division in comoat and tha: ne would so recommend £2 Washington.

larss ne called me to hisz office and nanded me a

L

[(*1)

A few gay
casle from Wasningsmon. It statad tnat tne policy to axtend a
general officer for a third year was not favorably considered.
This meant that I could not remain in Vietnam in any assignment.
T received orders assigning me as Commanding General, 2nd Armored
pivision, stationed at Fn:t-ﬂand, Texas, about 6 weeks before
I left Vietnam. :
§. Two weeks or so before I left Vietnam and most
probably between 10 and 15 May 1967, 1 went to General
Westmoreland's office to get his signature on a cable summarizing

the results of the Ritz and Corral programs. These were the

first comprehensive collection programs directed against the
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Irregular Forces and the Political Qrder of Sattle located
:nroughout SQuth Viecnam. From apggst 1965'u§ until this time,
. the pefscnnel strength figures reported in the J=2 MACYV Monthly
Order of Battle Summary for the Political'Order of Battle and
_the I:rsgula:sﬁnad'rema;nsd unchanged. We and the entire
intelligence community suspected'f:om the beginning (July'1965}
that the number of neople in thesa two categories was much
higher than the flgures given to us by the South Vietnamese,
Tné'Soutn'Vie;namese tnemselves were reluctant to publish the
a:igisal figures because those figures were incomplete. ‘The
South Vietnamese were unable to eollecs such information. The
enemy controlied tod much of South Vietnam. At long last, we
£inally had adequate resources and sufficient control of the
sounzryside to collsét this information. My cable was to report
zhe £irst results wnich, in mv judgment, I could dafand, I
soulé nave sén: -ne casle withous zcaking it o General
westmoraland, However, in tiis case, I considered it érudent
because of the large increase in our updated figuras, and in
order to let the ccmmander know that we were at last maklng
sxgnif;cant progress in identifyzng our enemy in more detail.
Tnese wece: enemy forces who were adve:sely affecting the

accompl;snment of our misszon. Now ocur estimates of enemy.

capabilities would take these new figures into account. To the -

best of my reccllection, the cable est;mated.s Palitical\Order
of Battle at 88,000 and the I:rsgulars at 198 000. _
7. 1 p:esented the cable to Gene:al Westmc:eland about‘_

7 p.m. We wece alone_in‘hisgoffice. Ee was seated at his desk.
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I expected nim to be pleased with our progress. I was surprised
by his reaction. He read the cable, looked at me and said: "If
1 send this casle to Washington it will create a political
pombshell.” I offered to take iz to Washing:on and to esxplain
it o the appropriate personnel.

8., Instead, General Westmoreland said "Leave it with
me. I want to go over it.®" Although this was the first time
=nat he nad ever guestioned my intelligence, he g=rtainly had
every right to do so, especially since he hac nct Deen briefed
in derail on our intelligence noldings which we .usaed to
accomplish these figures.

9. I have no personal knowledge of what General
Westmoreland did with that cable.

g

10. I nave been told that ne —ewse ragues:t anc receive

a dezailed eriefing on tne informasion Eumma=-ized in =hat caktls,
#~ =na meg= of mv recollectien, I dif not azz=nd any sSuEh
priefing.

11. I toléd CBS in substance wnat I have said in paragrapns
1 through 10 above when they interviewed me. I provided the
same information to Mr. Adams when he met with me in 1377 in
order to discuss his hunh,.uhich he said he was in the process
of writing at that time.

12. The cable I submitted to General Westmoreland
eontained, to the best of my recollection, an estimate of 198,000
in the Irregqular category and 8,000 for the Political Order
of Battle. These figures, when added to the figures we were

then carrcying in our OB, amounted to a total of about 429,000

B-442



-- keeping in mind that is adding apples, oranges, BSananas and

pea and =ne total represencs "fruit” and not one of the

Lk}
(1]

specific varieties.

13. To t=he best of my knowledge, CIA, DIA and CINCPAC
intelligence personnel knew tnat we wers acsempring to updarce
our holdings on the Irfregular and Political OB percsonnel
strengths. These matters nad seen under review and planning for
a numoer of montnhs. 15 this regard, I recall answering a requess
% Mz, Sandine, 2 Saigon oTA officer, in Marcn of 1967 for my
comments on captured enemy natebooks and the possible 1mpact
on our Order of Battle heoldings. Ia oy reply, I informed him
cnat =hne subject of Ircegular stren =hg had been recelvViag
pricrcity accention for some time. The comments attached Co my
memorandum £or Mr. Sandine stated: "a snorough review of all

:af=rma=ion availa=le csagsernine VC I=ragulacs has resenzly

sear comzlacsd, Tme rasgylsTans STuey COns2ins A AraTvinos 3%

province es=imation of lrregular sIIen3Itas na;ed on estimates
submiceed by C.5. Sector Advisors and a review of all captured
documents available at CDEC (Comoined Document Exploitation
Cencer). The study makes specific reference to NOtelooks A and
8. Our revised estimate for Irregular strength is approximately
198,000, This estimate may be slightly conservative But igs the
sest documented estimate available. When coordination with DIA
has been completed and our strength estimate has been finalized,
ir will be included in the Order af Batcle Summary. In addition,
we will publish the complete study, including the VC goals and

crengths guoted in the captured enemy documents above."
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However, it was not until I presentced General Westmoreland with
the cable concerning the Irregular and the Political OB that I
was willing to put my name to an estimate of the number of
peaple in those cacegories,

14. No one ever pressured me to change any estimatce of
eénemy personnel strength. I never was pressured for a regquest
TC report either higher or lower estimates of the enemy. From
time to time, I would hear a rumor that some pecple in Washingzoen
thought tnaz my escimates of enemy Strengths were too high., I
always felt tha: my estimates werse conservative and valid. I
fel: then and I still belisve thar my reporting was as accurate,
timely, adequate and useful as we wers capable of reporting.

15. 1In 1977, Sam Adams called me and 3aid he was writing
a4 Dook on 1ncelligence in Vietnam and asked me to mee* with Rim
®0 diszuss my role as J-2 MACV. I me= wiea Mr. Adams in my homs
ans ol nin susstantially wnas T nave 3a3is in ERis affjdavi=,
MI. Acams tolc me at the time tnat he pelieved that tners nad
been some wrongful manipulation of intelligence figures in
Vietnam in 1966 and 1967 and discussed this with me. Before
our meeting was over, he told me that I had convinced him that
there had been no wrongful manipulation of intelligence while
I had been J-2 MACV.

16. In early 1981, Mr, Adams and Mr. Crile called me and
asked me to grant them an interview on film concerning
intelligence in Vietnam. I did grant them this interview with
the stipulation that I would only answer gquestions concerning

my knowledge of events during the 2 years that I was J=2. The
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interview 200Kk place on Maren 17, 1981, I told them substantially
what I have said here.

17. Two or 31 days after the program was snown on TV,
George Crile called me and asked me wnether I had seen the
program. I answerasd that I nad. He asked me what my feelings
about the program were. I told him that I was upset with the way
my reply to his hypothetical guesticn had besn edited. I told
him tnat the anuencé beginning on page 1l of the transessipt
of the program with the stacement from Mz. Wallace =-- "Colonel
Rawkins assumes full resconsibilicy fﬁ: his acticns. Bu:t we
wents to General McChristian, his old incelligence chief, to ask
wna: we snould think of General Westmorsland's instrucsions.
== Zrile: To put a ceiling on enemy strength estimates, to tell
an inteiligence operation that it is not permisced to repors
snemy STrang:Th essimaces oves a Ccestain numdes -- wiat does
m3= cons=iouse 2i27" == and endinc wiss o stazament == “"IT's
disnonocable.” -— was, in my judgmen:t, Lm3roper because I was
not asked ®"What we should think of General Westmoreland's
inscructions.” The gquestion that Mr. Crile asxed me was a
nypothetical guestion. Although I answered this hypothetical
gquestion in the context of the interview which was about alleged
miscrepresentation of intelligence in Vietnam, I did not in any
way intend my answer to refer to General Westmoresland. However,
the way it was edited made it appear that I was answering a
direct qQuestion from Mr. Wallace about Genefal Westmoreland's
conduct with respect to this matter in Vietnam, and that was

not s0.
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18. While I was J-2, I personally had copi=s made of the
computer tapes which contained Order of Battle information and
an index of all documents on tne FMA Etorage system. We also
made copies of the FMA 16 millimeter roles of film on which all
CDEC documents (criginals and translations) were indexed and
photographed. These copies of tapes and film were sent on my
personal initiative to DIA and CINCPAC. CIA representatives
in Vietnam nad acceﬁs to all reports and files of J=2 MACV.

19. General Westmoreland was traveling throughout South
Vietnam visiting U.S., Vietnamese and free world forces almost
daily. There is no one who knew becter the influence of terrain,
weather and the enemy on these missions.

20. I have no personal knowledge of anv conspiracy to
Suppress or alcer intelligence on the enemy in Viesnam.

21. Mz, Banjamin improperly charactarizes my position
T ©f his repor=z ne li=stz me as one gf =ha Damoie
supporIing the "Jro-Adams thesis®". I have no personal knowlsdge
of the events which took place in Vietnam after I left on June
1, 1967. Since then I have not been able, based upon my personal
knowledge, to confirm nor to refute allegations of events
concerning intelligence activities in MACV during the time after

June 1, 1967.
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22, 1f reguested, 1 will teszify as a witness act tcrial

whnen General westmoreland's case comes TO crial.

sworn to before me. /

'-'.-'-115 .-.'r-' dﬂ? Df “"_| 1933

P T -
Mocary Public

NCTALY QUBLIQ STATE SF ACRICA
MY SOMMISIION LIRIZES MAT 1< 15 ds
lm e fmiiaAL M3, ur-..'rq_nu..tﬂ



UNITED STATES DISTRICT COURT

SOUTEERN DISTRICT OF NEW YORK

GENERAL WILLIAM C. WESTMORELAND, : 82 Civ. 7913 (PNL)
Plaintiff AEFIDAVIT OF

PAUL N. McCLOSKEY, JR.
=against=-

& Wk @@ BE #E ®E wm

CBS INC., et al.,

Daefandants. ;

‘4=1f1}
STATE OF CALIFORNIA )

COUNTY OF SANTA CLARA )

PAUL N. MecCLOSKEY, JR., being duly sworn, deposes and
says:

1. From 1967 to 1982, I served as the Representative
£o tha United States House of Representatives from what 1Is now
the 12th District of Califormia. In that capacity, I visited
Viet Nam five times: (1) in December 1967 and January 15688 (just
prior to the enemy Tet Offensive of 1968); (2) im 1970; (3) in
1971; {4; in early 1575 at President Ford's request (just prior
to the fall of Saigon); and (5) late in 1975. On the last
sccasien I served as the Ranking Republican on a Congressicnal
Mission to negotiate for the return ~f the remains of ocur
soldiers Missing In Action (MIAs).

- I I raceived a Bachelocr of Arts Degree from Stanford
University in 1950. I graduated f£rom Stanford Law Schoel in

1953.
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5. o I am at present a member of the firm of Brobeck,
Phleger & Harrisen and a practicing attorzmey in Falo AlRe,
California. I reside in Woodside, Califormia.

4. Frem September 1550 to June 1952, I was in active
service in the United States Marine Carps; im 1951, I served as a
Marine rifle platoon leader in Knrua-in the 5th Marine
R-qimaﬁt. From 1952 %o 1960, I was an active reserve ofiicer,
commanding a Marine reserve rifle cempany in San Bruno,
Califernia. From 1950 until 1985, I studied Marine Corps
counter-insurgency tactics which would be used in the tveﬁt we
became involved in Viet Nam. I served on extanded active duty in
1964 and 1965. In the summer of 1964 I was Officer=Ian-Charge of
the Reserve Officers Countar-Insurgency School at Camp
Pendleton. I[n February of 1965, I actad as United Statas
Ambassader in Operation Silver Lance, the Marine Corps' largest
air-sea-ground exercise since World War II. ratired from the
Marines inm 1574, with the rank of Colcnel.

5. Oon Deacamber 14, 1967 I was alectaed to the Tnited
Statas Heuse of Representatives. Sworn into office on
Decamber 15, 1967, I left irmediately after Christmas for Viat
Nam as a member of a Congressicnal Delegation headed bv
Rep. Alphonzs E. ﬁell. It was during this tour that I first
personally cbserved the official policy and practice of tRe
Milita=y Assistance Command, Viet Nam, (MACVY) under
General Westmorsland of praviding only "favorable" information ==
visiting Concressmen and sesaking to withheld unfavorable
information. In accordance with that peolicy, our delagaticn Was
furnmished by MACV with informaticn that was clearly false.

a.
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6. During our first day in Viet Nam, our delegation
was briafed by a group of officers from the military, CORDs (the
pacification program) and the Department of Statea, in a rocom at
MACV headguarters at Ton Scn Nhut hi:pﬂrt.xﬁlmililrly rafarred to
by MACV personnel as "Pentagon East". We were also briefed by
Deputy Ambassador Eugene Locke in his office. The central theme
of both briefings was the success that we were having in our
pacification and military programs in (a) expanding the areas and
number of villages which were "safe," (b) reducing the numbers of
Viet Cnnq; both through military search and destroy operations
and through psychological operaticns (PsyOps) to cause VC
infrastructure personnel to "rally" or come cver to the RVN side,
and (=) intardicting the infiltration of perscnnal and flow of
supplies from Nerth Viet Nam. Thers was heavy stress on numbers,
i.e., body count, crew=-sarved weapons captursd, strength of VC
units, and particularly the favorable trends in those numbers in
every cateagory as compared with three months earlier, a year
earlier, etc. I do not recall a single unfavorable trand
reported to us, and there was a consistant and strong expression
that there was "light at the end of the tunnel," that ocur "nation
building® program was succeeding, that the VC strength was
steadily eroding, ;ﬁd that in due course we would be able to
return to an advisory status to a strong and stable South
Vietnamasa government.

7 i At our first wvisit to MACV headquarters in December
19267, I briefly scanned a MACV manual in the waiting room with a
title along the lines "Standard Cperating Procedure for Handling

Visiting Codels [Congressional Delegations].” The manual
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explicitly ocutlined the requirsment that CCDELs wers to be
previded only with facts favorable to MACV's performance and
directed withholding facts that would make "MACV's mission mere
difficult." I left the manual for a moment lying open on the
table, and it was immediately picked up and taken from the room
by one of the staff cfficers participating iz our briefing.

8, Following our day in Saigon whers we received the
aforementicned briefings, we spent approximately one week in
visting all four C.nm: Tactical Zones in South Viet Nam, talking
to military and pacification pecple and native South Viatnamese,
particularly in rural areas. It became incresasingly apparsnt
that much of the factual infermation we had been given in Saigen
was false, particularly with respect to the alleged '"progress”
and trands in 1n:rn-;a=:i.nr; "safe areas," growing Govermment
 strength and declining Viet Cong morale and stremgth. On cur
return to Saigen, I asked cur Embassy escort officer, a Soreign
Service Officer II (a rank equivalent to gensral officer rank),
how he had stocd by at our initial briefings and allowaed two
Members of Csngress to be given such blatantly false and
misleading informaticon. Se rasponded in substance that when Re
United States Covernment speaks in ?inﬁnnn "it speaks to four
audisnces: the allies, the snamy, the neutrals and our pecgle
back home.” I asked him if that meant that he could neot tell the
sruth. Ea shrugged and noddecd.

3. From cur overall 8 to 10 days in Viet Nam, it was
appazent that lower-ranking U.S. perscanel beth in military apd
eivilian occupaticns werse under constant prassure To provice
datailed rapu:ti:q_ni information which csuld ke usad by top

4.
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commanders to prove that the U.S. effort in Scuth Viet Nam was
succeeding. This policy reflected the overwhelming political
pressure on MACV at the time from the Johnson Administratien. 32¥
1867, and until 1973 when the last U.S. troops were withdrawn and
our prisoners returned, a bitter controversy raged in this
country over our policies and conduct cocncerning the war. From
the military's :tandpnin:t, and from the standpeint of President
Johnsen (and later Presidant Nixen), it was essential to maintain
congressional (and public) suppport for the war. This support
could be cbtained only. if the public and the Congress could be
convinced that there was "light at the end of the tunnel." On
this basis, the commanders justified the release to both Congress
and the public of only such information as was favorable and
further justified the suppression of factual informaticn which
might cause doubt as to the success of U.S. afforts.

10. By December, 1967, when I visited South Viet Nam,
individual members of Congress were beginning to debate the
limiting of funds for Viet Nam and the need To commence
withdrawal of U.S. Forces. MACV's policies and practices with
respect to the deception of Congress were not surprising: The
"national security," i.e., the need to retain public suppertT for
she Viat Nam war, was used to rationalize a conspiracy to decaive
in which General Westmoraland participated. The rules of
Muremberg had been forgotten, and post-Watergate ethics were
gtill in the futurs. A military astablishment which was ordered
by the White House to conceal massive bombing of thes neutral
countries of Lacs and Cambodia could scarcely rebel at promoting
public and political support of the way by cencealing Neorth

S.
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Vietnamese infiltration figures cr removing e Self-Defanse and
Secret Saelf-Defense FTorces from the Znemy Order of Battle. The
geal, centinuing the faverable trend in reporting, required
deception; and £rom General Westmoreland's standpeint, 1T was
undoubtedly deemed essential %o performing the tasks he was
srdered to do, i.e., winning the war, in accord with the morality
af the time as he saw it.

11. The Self-Defense and Secret Self-Defense Forces of
the Viet Cong played an important role in Viat Nam. By way of
axample, in one particular area of Viet Nam that I wvisited in
sarly 1970, in a valley soutiwest of Viet Nam, those forces wers
inst-umental in effsctively conironting a #4111 Marine Regiment,
the 5th Marines. The regiment wWas spread out over a large area
which had formerly inclucded highly productive villages and rics
paddiaes, but had been clearsd earlier DY "eattla drive” or "rice
denial” cperaticns by the Marines, There Wers numercus women,
ald men and children in the area, whe, I was told, set booby
traps, mines and punjie stakes, but thers wers Zew arganized VC
units and there was little NVA reqular force suppert.
Neverthelass, in 1963, the 3t2 Ragiment had suffared 1,277
wounded (over half its riflemen strength), many of them
amputeses. [ was told shat most of these casualties resultec from
bocky t=ap incideants ratlher eman fire fights. When I vigited the
area in sarly 1870, I was advised that I could not leaves the
regimental command posSt T3 wigi® the battalion or company command
pests, because oot eraval was unsafe dus o the booby traps set
by pecpla in he enemy's Self-Defense forces. The dalation of,
rhage forces from the Inemy Order of Battla was tharefore highly
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misleading, and resulted in a serious understatement of the
strength of thes enemy we were facing. General Westmereland's
defanse of this decision-- that these forces included many women,
old men and children and had little to do with the outcome of the
war-=-is hollow and misleading.

i12. I first met Samuel Adams, more thiﬁ a dacade ago.
Ee came to my congressicnal office to axpreé: his ccncern that
U.S. military and civilian officials in Viet Nam were
deliberately concealing the true strength of the enemy. Ee alsc
feared that the precedent of having intelligence distorted for
political or public relations could be a future disaster for the
natien. I was convinced at that time and remain convinced that
Mr. Adams's efforts to bring to light the facts surrounding the
deception of the American public and Congress were undertaken for
completely patriotic and professicnal meotives: specifically, the
need for absolutely truthful informatien in intelligence
gathering and analysis so that dacision-makers would not be
misled.

13. I have read the transcript of the CBS Special
Report, "The Uncounted Enemy: A Vietnam Deceptiocn”, and the
transcript of a press conferance held by Cenaral Westmorsland anc
several of his supporters on January 26, 1982. Based on my
recollections of the matters addresssed in the broadcast and on
my review of the nctes I tock during my visits to Vietnam in
1967-68, 1970 and 1971 (as decribed above), I believe that fthe
Uncounted Snemy" was accurate and that the denials and arguments
made by Ceneral Westmoreland and his supporters at their press

confersnce were holleow and misleading. The broadcast neither °
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misstated nor imprepercly characterized the facts as [ understand
thaem.

14. On February 1, 1982, I sent Gecrge Crile, the
producer of "The Uncounted Enemy", a letter setting forth certain
¢bnt=#ttinnl about the CBS Special Report and the denials and
quumnntl mldn-ﬁf Censral Westmoreland and his supporters at
their January 26, 1982, press confersnce. The cbservaticns in
that letter, a true copy of which is annexed hereto as Exhibit A,
accurately reflected my knowledge and belief as to the mattars I

acddressed at that time, and ] keliave thoss chsarvatiomns t= be

;:u% N. McCloskey, Jr. i g

seund and accurats today.

Sworn to and subscribed
before me this 32" "“day of
Decamber 1583.

LT SANES SRt
L8t 3 g, = IR St
Notary Public ©

GENERAL ACKNOWLEDGMENT
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Vicki D. Gardiner

N  Stateot _Califormia } ﬂnmm-ud.d-rur —Decembar 23 1523 teforeme,
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the undersigned Natary Public, personally appearsd

Paul N. McCloskey, Jr.
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NOTARY PUBLIC - CALIFORNLA [} b,. he =mﬂt=" whas ﬂﬂ-ﬂ'lﬂll a = i _Im o the
Wy =mm, i 067 1L I!li;s within instrumaent, and acknawiedged that e sxeculed i,
Wr"H.ESE my hand ang uh'h.-.al smal,
. r‘
LA
; .ﬁ‘ 'u-'{-f ‘ﬁ E " —— l‘l“' d_:-“_._
; Naotary's Signature
-~ e e e e IR R

mmurmm-mﬂ-‘hhlu.h-ﬁ-mmnm
B=433



EXHIBIT A is DX 8.
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UNITED STATES DISTRICT COURT

SOUTHERN DISTRICT CF NEW YORK

GENERAL WILLIAM C. WESTMORELAND,

Plaintiff, B2 Civ. 7913 (PNL)
-against- : AFFIDAVIT OF
H CAROLYNE J. McDANIEL
CES IH':-; _E£ ﬂla I
Defendants. ;
STATE OF NEW YORK, )
) 83.¢

COUNTY COF NEW YORK,)

CAROLYNE J. McDANIEL, being duly sworn, depcses
and says:

1. I was employed as a production secretary by
CBS News from May of 1981 until January of 1984. When I
began working for CBS Reports, I was assigned specifically
to producers George Crile, Craig Leake and Judy Reemtsma.

2. From May 1981 until August 1981, I worked as
production secretary for George Crile who was at that time
producing a documentary which was ultimately broadcast in
January 1982 as the CBS Special Report "The Uncounted Enemy:
A Vietnam Decepticn" (hereinafter resferred to as "the
documentary”) . In August of 1981, Alex Alben, the broadcast

resaarcher on the documentary, was preparing to return o
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law school in California. Due to the facts that (1) the
bulk of the research on the documentary had been completed,
(2) I had become familiar with the extensive research files
and (3) I had completed several minor research projects to
Crile's satisfaction, it was determined by Crile, with
Executive Producer Howard Stringer's approval, that I would
become Crile's assistant in addition to keeping my
production secretarial responsibilities. Craig Leake was
assigned another production secretary, in order to lighten
my workload. I continued to have limited responsibilities
for Judy Reemtsma's production secretarial needs.

3. The minor research projects to which I was
assigned were closely monitored by producer Crile. These
projects included such activities as verifying dates;
searching for news stories which might contain useful film
footage; cobtaining photo stills; obtaining transcripts of
speeches made by various political figures; locating
individuals whom Crile wished to interview; and compiling
articles from news periodicals which demonstrated press
reaction to the 1968 Tet Offensive. In addition, since the
offices of Producer Crile and Associate Producer Joe Zigman
and the research area for the producticn unit were located
in a different area of the building than the cutting rooms,
I would often deliver information and carry messages from

the producer's office to the cutting rooms. Much of my time



was spent in Crile's office, as well as with my colleagues

in the cutting room.

4. Producer Crile, consultant Sam Adams and
broadcast reseacher Alex Alben, and associate producef Jce
Zigman, the pecple primarily responsible for researching the
documentary, conducted an extremely conscientious and
thorcugh investigaticon of the intelligence controversy which
was the subject of the dccumantaéy. All four were
exceptionally painstaking and meticulous in their attention
to detail and amassed tremendous knowledge and expertise
abocut the subjects the documentary reported on.

5. I was familiar with the outline for interviews
for the documentary which Gecrge Crile prepared to assist
Mike Wallace in conducting certain interviews. I recall
being consistently impressed by the extent to which
Mr. Wallace conducted the interviews independently of these
outlines and pursued his own lines of guestioning, using the
outlines as a reference, not a rigid script.

6. During 1981 I made repeated efforts to contact
Genaral Phillip Davidscon by telephone. All of these
attempts were unsuccessful. George Crile told me at the
time the documentary was being produced that he believed
that General Davidson was guite ill.

7. During most of the pericd of production of the

documentary, the mood of the entire producticn team was cne



of pride, cooperation and creative exhilaration, in an
atmosphere in which frank discussion of the unfolding
documentary was not only allowed but encouraged by producer
Crile. Inevitably, with the deadline for completion of the
project fast approaching, tensions on the production unit
increased at the end of 198l1. Producer Crile, responsible
for completing the documentary, assumed a much stronger
leadership role. The increased tensicn on the production
unit was due to the long hours and other irritants which
attend a tough schedule. Personality conflicts develcped
under the pressure of meeting the deadline, particularly
between Ira Klein, one.of the filmvaditars (a second film
editor, Joe Fackovec, was added to the project to help with
the worklcad), and producer Crile. To a somewhat lesser
extent, Phyllis Hurwitz, Klein's assistant, became irritated
with Crile. I attributed these personality conflicts to
fatigue and bruised egos. In particular, Klein would become
angry when Crile would make an editorial decisinn-ﬁnt to use
some piece of film on which Klein had worked. These
conflicts were made worse by the long hours which the
members of the production unit had to work in the final
months of the documentary's production.

8. As a result of these personality conflicts,
disparaging remarks about Crile's personality, his priv-

ileged background and the pressure he put on the production
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.team to. work long hours were made frequently by KlELR andn
Hurw1t2-~and on occasion by myself as well. _

_ 9. At no time, however, - aid £film editor Klein,
hls ass;stant Hurw1tz or I crit;czze the substance
- of the documentary or the. methodology used to- obtain evi-
__:dence.. The three of us had our own very speciflc and
limited areas of expertise, and nelther individually nor
colloctivély did we have enough comprehensive understanding

_of the intelligenoe controvérsy towoffer_roasonable and
: informed dobato on_the issues. Occasionally, we would
compiain to each other te@arding Crile's decision to use
limited bottle footage in the documentary--we wanted more--
or his decision not to use a.segmenttof jungle sniping
footago netioulonsly prepared by Klein. But never Qas_'
serious-oditorial criticism pfesente& by the three of.us to
Producer Crile, nor was_any‘oritioism made of the accuracy
or'vaiiq;ty of thé:statements made in tne docunéntary by
anyone onfthe produotion unit. 1In any ovent,'our criticisms
{Klein,'Hurwitz and I) nevor héld noro authority than thot
f_of a "hunch“--and George Crile was not interested in
."hunches" which were not backed up by sol;d evidence;
10. Ira Klein,-like all of‘us, had always been -

aware of an "open'door polioY" for'conplaints at CBS, both
durlng and after the airing of "The Uncounted Enemy" ..'in_

t the flnal ‘weeks of productlon, atter becomlng fatlgued by
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Klein's endless complaining--which always seemed to focus on
George Crile personally rather than on specific issues
affecting the documentary's accuracy--I even encouraged
Klein to take his complaints to CBS News management if he
believed he had any complaint of substance; to my knowledge,
he never did.

11. 1In the latter weeks of production of the
documentary, Klein's behavior became sufficiently erratic
that he almost seemed to be trying “o sabotage the docu-
mentary. For example, in the course of my duties as Crile's
assistant, I discovered minor factual errors and misreadings
of voice-overs which required correction--and were ulti-
mately corrected before the documentary was aired. I became
extremely concerned when, upon my informing Klein of these
minor problems, Klein told me that I was "overstepping my
responsibilities™, that it was "George's responsibility to
find errors" and that I should keep the information to
myself and let Crile take the blame for any errors.

12. Not until after the Westmoreland press confer-
ence following the broadcast of the documentary did Ira
Klein voice any criticism of the substance of the documen-
tary or show any serious interest in examining the volumi-
nous contents of the research files for the documentary. I
had always had permission from Crile to allow anyone on the

production team access to these files. After Klein
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. suggested edltorial problems after the broadcast I.tolo him
that if he were able to locate and prove any editorial
flaws, then he should "go to it" and that he. could "be my
guest" in examining materials-;n,my,files and in Crile-s'
office--since my loyalty then, as now, was to uncovering the
truth. | ' |
| 13. Ira Klein has developed an overwhelming'and
obsessive hatred for George Crile. Indeed, Klein has told
me personally of his desire to undermine Crile's career. By
- the final weeks of the documentar?'s'production, Klein's
anger at George Crile had become more important to Klein
than the final produot on which we wete'working, and I could
no longer depend on Klein for‘collegial support. During
those weeks, and in the aftermath of the broadcast, Klein's
accounts of events became more and more vituperative and
exaggerated, from one teliing to the next. I believe that
Ira Klein ié a sensitive, cteative, imaginative person, but
I also believe he somehow 1ostrhie sense of balance, his
judgment and hio objectivity under the etrains and
pressures, It iskregrettable that Klein's personal vendetta
agalnst Crile has entered s0 prommnently into what should be -
a proper and Judiczous examlnatlon of the issues raised by
the broadcast.
| ‘ 14 Above all else, I believed at the time the

docunentary was alred and I belleve today that the evidence
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overwhelmingly supports the accuracy of "The Uncounted
Enemy: A Vietnam Deception". It is a documentary which has
contributed greatly to our understanding of the problem of
distorticn of the intelligence process resulting from
political pressure. I am proud of the documentary, and
proud to have had a part in its production, for I believe it

to be one of the finest and best documented news documen=

Gashe ] Wrtlemil

taries ever produced at CBS.

Sworn to and subscribed
to before me this 23rd
day of April 1984.

(ed Y Wel—

/ Notary Public

ALFRED M. MARKS
Motary Pubilc, State of New York
Nﬂuﬁ'l-ﬂm
Cualifiea in Naw York County
Commission Expires March 20, 1986
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UNITED STATES DISTRICT COURT e

SOUTHERN DISTRICT OF NEW YORK ERR g oo

GENERAL WILLIAM C. WESTMORELAND,

LU L ]

Plaintiff, 82 Civ. 7913 (PNL)

AFFIDAVIT OF
DCROTHY MEACHAM

=against-

CBS INC, et al.,

Defendants,

STATE OF SOUTH CAROLINA, ) 2
) E5.:
COUNTY OF CHARLESTON, )

DOROTHY MEACHAM, being duly sworn, deposes and
says:

: g Between July 1967 and July 1968, my former
husband, James A. Meacham, served in Vietnam as an intelligence
officer. During that time, he wrote me 311 numbered letters,
which included descriptions of the preparation of enemy strength
reports for the U.S. Military Assistance Command Vietnam {"MACV) .

2. In describing the preparation of those enemy
strength reports, my former husband wrote, inter alia,

"You should have seen the antics my people and I
had to go through with gur computer calculations to
make the February enemy strength calculations come out
the way the general wanted them to, We started with
the answer and plugged in all sorts of figures until
we found a combination the machine could digest, and
then we wrote all sorts of estimates showing why the

figures were right which we had had to use. And we
continue to win the war." (Letter No. 223.)
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"[O]ne can have no small comprehension of the
mismanagement of this goddam war unless he has seen
the outright lies and machinations of MACV. 1I'm not
talking about confusion and inefficiency which to a
certain extent are products of all wars, but about
muddle-headed thinking, cover-your-ass orders, lies
and ocutright foolishness on the very highest levels.
The crime is that you couldn't tell anyone if you
wanted to -— no one would believe it, the place is s0
utterly incredible." (Letter No. 230.)

"Was late getting back tonight. We had a crash
program to prepare a briefing for the press on enemy
strength as of 29 Feb - complete with viewgraphs. Got
it at about 4 - due at noon tomorrow, Anyhow I stayed
until about 8 and wrote it and graphics buds are
working on the slides--they have a night shift
anyway. I have never in my life assembled such a pack
of truly gargantuan falsehoods. The reporters will
think we are putting onm a horse and dog show when we
try to sell them this crap." (Letter No. 231.)

"About a nothing day today. In spite of the
fact that we had some visitors from DIA, I took off,
They are going to be here until Wednesday, and they
can hear everything I have to say in 15 minutes. More
and more the Washington bunch is beginning to dig into
this strength business, and they are beginning to
smell a rat, I think. Someday it may come out how we
have lied about these figures." (Letter No. 303.)

"Poday has been a kind of ikked up day. The
types from DIA were here and badgered me endlessly
trying to pry the truth from my gsealed lips. They
smell a rat but don't really know where to look for
it. They know we are falisfying the figures, but
can't figure out which ones and how. More tomorrow
and Wednesday." (Letter No. 304.)

"Mucked about in office all day today. I must
start checking out tomorrow if I am to avoid a last
minute hassle. I had a talk with the CICV director
today and let him know the truth about the doctoring
of the strength figures. Now my conscience is clear.
He knows the score--whether or not he acts te
straighten things out is now his concern. It's out of
my hands. (One's conscience isn't much, I think, when
it ecan be assuaded that easily!) Anyhow, that's over
with." (Letter No. 31l.)
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3, My former husband was at times reluctant to put
more in his letters. He wrote to me at one point:

"No solution, of course, we just found a way to
postpone the inevitable day of reckoning. I hope it
comes after I am gone, because the roof may fall in.

I can't say more--I'll explain when the war is over."

{Letter No. 259, p. 6.)

However, when he returned from Vietnam, he told me more about his
dissatisfaction with his experience in Vietnam,

4. Based on the letters that I received from my former
husband, and on our conversations following his return from
Vietnam, it is my personal opinion that my former husband was
dissatisfied about the compilation of estimates of enemy strength.
I do not believe that he would have exaggerated the situation in
his letters to me, as I regarded him as an objective cbserver.

His college training was as a journalist. He would have
described, and I believe did describe, the situation to me in an
accurate manner. The falsification of enemy strength estimates
described in my former husband's letters to me was a matter about
which he felt strongly.

5 I saved the letters that my former husband wrote
to me from Vietnam because he felt and told me that some day they
might be of historical importance.

6. In December 1977, I sent the letters to Sam
Adams, who was interested in uncovering the truth about the

estimates of enemy strength during the Vietnam War. Sam learned

about the letters from my former husband, who suggested that Sam
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contact me to cbtain the letters. Sam later returned the letters
to me. I knew that Sam had made copies of the letters. The
originals of those letters have now been turned over to CBS for

use in this case. I understand that after the trial, they will be

returned to me.

Dorothy/Meacham

Sworn to and subscribed before me)

)
on this _iﬁif?ﬁny of March 1984 )

Notary Public B v
/L? C'nwﬁ:'ﬁ:‘v/m-“ 10]1% 72—
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UNITED STATES DISTRICT COURT

SOQUTHERN DISTRICT OF NEW YORK
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WILLIAM C. WESTMORELAND ,

Plaintiff, Index No. 754B/80

B oEE BE oam

-against~- ; AFFIDAVIT OF
JOHN T. MCORE

LI T

CBS INC., et al.,

Defendants, °

JOHN T. MOORE, being duly sworn, deposes and.says:

l. I am a former intelligence analyst for the
Central Intelligence Agency who was stationed in Saigon from
December 1365 to July 1967 and in Washington, D.C., at the
National Indications Center from the fall of 1967 to August 1370,
I am currently employed as the Assistant to the Dean and
University Registrar at Susgquehanna University in Selinsgrove,
Pennsylvania. I reside at RD1l, Box 56, Mifflinburg,
Pennsylvania 17844,

2. I received a Bachelor of Arts degree in 1960
and a Master of Arts degres in 1962, both from Indiana
University. I :uﬁgived a Master of Arts degree from Cornell
Univezrsity in 1973.

3. In 1963 I joined the Cantral Intelligencea Agency

B-469



as a political analyst specializing in Far Eastern developments.
I was assigned to Vietnam in December 1965. I was a current
intelligence officer working with the DOI contingent. I worked
out of the U.S5. Embassy in Saigon under Army cover until July
1967. Latar that year I was assigned to work at the National
Indications Center as a CIA staff member for the Watch Committee
of the U.S. Intelligence Board, a body which reported to the
Mational Security Council. The Watch Committee's purpose was
to warn of potantial hostile actions against the United States e
and its allies. I worked with the Watch Committee untilﬁf&zgsléTﬂ.
at which time I left the CIA and resumed my graduate studies.

§. After completing post-graduate work and teaching
at Cornell University, I assumed my present post as Assistant
to the Dean and University Registrar at Susquehanna University.
In 1980-8l I served as Chairman of the Ethics Committee of
the Middla States Association of Collegiate Registrars and
Officers of Admission. I am a member of the American Asscciation
of Collegiate Registrars and Admissions Officers. I am an Elder
in the United Church of Christ and a leader in a number of local
community and church seocial action organizations.

. Since 1954, I have served with the U.S. Army,
aither on active duty or as a member of the reserves. I am
currently a Lisutenant Colcnel in the U.S. Army (Reserve).
My military specialization is that of -trategic Intelligence
scaff Qfficer.
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6. In 1968 I received the U.5. Army Medal for
Civilian Service in Vietnam. In 1970, I received a Distin-
guished Service Citation for my work at the National Iadi-
cations Centaer.

7. As part of.my duties as a CIA intelligence
analyst in Saigon freom December 19585 to July 1967, I reviewed
military reports, captured enemy documents and POW intar-
rogation reports to detect trends in enemy activitiag which
I then reported to my superiors. To accomplish this task,

I reviewed scores, if not hundreds, of documents each day.

8. While in Saigon, I came to know both George
Allen and Samuel Adanms, Allen and Adams both had excellent
reputations within CIA as careful, tharough and highly compe-
tent analysts who ware @xperts on the Vietcong.

3. In the fall of 196¢, I began to come across
enemy Irragulars (gueszrillas, self-defense militia, and secrat

being reported in the official MACV Order of Battla.

Since the Vietnam War was essentially a "guerrilla" war,

I considered the Anformation that thase documents contained

ES be extremely important because these documents indicated

that the enemy we faced was much larger than we had realized.

The MACV enemy Order of Battle figure for this category, I recall,

had bes=n 2ssantia.'y constant for some tima,
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10. In Octocber 1966 I wrote a memorandum which
detailed these documents and their evidence of far greater
enemy strength in the irregqular category than was being
officially reported in the MACV enemy Order of Battle. I
handed the memo to my immediate superior in the Saigon Station,
Marcus Kostalich. I recommended to him that the memo be dis-
seminated to analysts at DIA and CIA headquarters in Langley,
va. Instead of distributing the memo, however, Kostalich sup-
pressed it, cupmantinq.-‘uhcv is already looking into it". To my
knowledge, the memorandum was not distributed to anyone. While
I was disturbed by Kostalich's cavalier attitude towards what
T considered to be a very important intelligence finding, I
tock him at his word. I assumed that the matter was being
pursued elsewhere.

11. In December 1966 I returned to the United States
for home leave, Wendering whether CIA Headquarters was
aware of the documents I had found which indicated a far
higher strength for enemy irregularcs, I used part of
my leave to go to CIA EHeadguarters, Langley, Va., to confer
with CIA analysts_who worked on the Vietcong and to discuss my
findings. Among those I talked to wers George Allen and Sam Acams.
I found to my rslief and surprise that Adams had indepencently

discovered many of the same documents and had reached the same
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conclusions as I-=-that they showed there were far more enemy

irregqulars than were being carried in the gfficial MACV

enemy Order of Battle. adams told me that he EooQ had axperienced

resistance on the part of his superiors to accept this
sunfortunate” news. Conficent that analysts back home were

at least aware of the discrepancy betwean MACV'S official
estimates and the much higher figqures cited in captured enemy
documents for the total irregular strength, howaver, I dropped
the matter upon my return to Saigon.

12. In my view the enemy's salf-defense and secret
self-defense forces belonged in the official Order of Battle
as part of the enemy's total strength. These forces ﬁnuld.
not be ignored in assessing and explaining the capabilities
and strength of the enemy. They were not only a definite
military factor, but also played meurtnnt roles in recruiting
and in replacing losses in ﬂugianal and Local forces during
offensives. This pool of resarves, in turn, sermitted the
Regional and Local forcas to provide resplacements for Main
Farce units. Without an understanding of this mechanism, cne
could not understand a majer elemant of the enemy's militaxy
stzength. On a day -to-day basis, our erocps often dealt
more often with sal‘-dafensn and secret self-defanse forces
ehan with Maln and Local forces.

13. In the fall of 1967, I was assigned to the
EatinnaL'Indicatinns cantar in Washington, D.E.; to work on the

szaff af the Watch Committee of the U.S5. Intelligence Bcard, &
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body which reported to +he Mational Security Council. The
Watch Committes was comprised of representatives from various
segments of the U.S. intelligence :ﬂmmunitf, including the
central Intelligence Agency and the Defsnse Intalligence
Agency. The Watch Committee was responsible, inter alia, for
_ predicting potential military disasters or future "pearl Harkors"
14. From late fall 1967 through January 1968, those
of us on the Watch Committee staff saw an accumulation of
compelling evidence in captured enemy documents and POW interro-
gation reports and other intelligence that the enemy wWas prepacin
for a massive offensive around the time of the Tet holiday. I
recall evidence that the rate of infiltration into South Vietnam
rose significantly during this pericd. We put this informaticn
and other indicators of an impending major enemy attack during
the Tet holiday into every weekly draft report, only to ses
it excised from the final version which the Watch Committee
ireculated to the National Security Council and others.
Each week, DIA representatives on the Watch Committee demandec
that that information not appear in the final report approved
for circulation by the Committee. The DIA representatives
=laimad that the enemy Was incapable of mounting a large scale
offensive becﬁﬁ;e the enemy was running out af troops. They
cited the optimistic reports coming from the MACV command in
Saigon as support for their positicon. Haowever, they offered
no evidence contrary tO +he documentary .vidences on.which wa

stafs members had based our prediction. OCur analysis predic:z-
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ing the Tet Offensive never was permittéd to appeér in the
weekly Watch Committee reports approved for circulation. The
chﬁirman of the Watch Committee, a senior CIA staff member who
represented the Director of Central Intelligence, did not press
DIA representatives on this matter on any occasion. Verbatim
rranscripts of discussions at these meetings were taken and
tape recordings were made, and .it is my understanding that

they were placed in USIB or CIA archives, as were the draft

and final Watch Reports.

3 15. It was during this period that I finally came to
understand the significance of the suppression of my earlier
memorandum laying out the evidence of far greater enemy strength
in the irregular categery than was being officially reported
in the MACY enemy Order of Battle. It was our imprassion that
the MACY command was using official reports of total enemy
strength as propaganda to sSupport the supposed "progress"
wa werse making in the war effort. Conversations with other
analysts confirmed that they believed MACV and DIA had been
"gtonewalling™ on this wvital matter--that MACV had placed a
ceiling on the total enemy strength figures they would approve,

15.. Based on my experience as a CIA analyst, I have
become convinced that there was a conspiracy Or cover-up among
various elements of the inte ligence community, including persons

from MACY, CIA and DIA to distort and to suppress intelligence
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information during the months prior to the Tet Offensive so

that the American public would have the impression that we were
winning the war. Irunically, that intentional distortion of

the intelligance.prncess had a disastrous effect upon the war
effort. The Tet Offensive came as a complete surprise to the
American public: If we in the intelligence community had been
permitted to provide accurate intelligence or, at the very
least, the full information we had available to us, the American

public would have been better prepared to deal with the Tet

-

Qffensive.

17. I felt a great sense of frustration during my
kenure as an analyst in Vietnam and at the National Indications
Canter in Washington, D.C. I witnessed repeated distortions
of the intelligence process because of what I perceived to be
tﬂe preoccupation of some superiors with political considera-
tions. I believed and still believe that the accuracy of
intelligence information is axtremely important. I left the
CTA in July 15970 because I could no longer stand being in a
bureaucracy which was lying to our government and public, and I
could no longer stand being in a gituation in which many analysts
had beccme innured &S such practiceas, acquiescing in order £o
further their caresrs or to put in their time until retifeman:.
T would not remain part of such a system and decided to return
Itn academic studies.
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18. On October 18, 1975, 1 wrote a lattaer to The

New York Times (which was published) expressing my views on

Sam Adams' charges of corruption in the intelligence process
during the Vietnam War. A copy of that letter is attached tQ
this affidavit as Exhibit I. I believed that letter to be
true and accurate at the time I wrote it, and I believe that
letter to be true and accurate today.

15. oOn June 23, 1375, I wrote a letter to the editor

of Harper's Magazine relating my views on Sam Adams' article

“playing Games with Numbers”, which appeared in the May 1375
igsue of Harper's. A COpPY of that letter is attached to this
affidavit as Exhibit 2. I believed that letter to be true and
aceurate at the time I wrote it, and I balieve it to be trus
and accurate today.

20. In the winter of 1975 and the sSummer of 1981,
T met with Samuel Adams to discuss my experiences as a CIA
analyst. In the summer of 1981, I spoke with George Crile
about my experiences as a CIA analyst. I 'told both Mr. Adams
and M=. Crile in words or 1n substance that which is contained
in 19 1-19 above.

Saonn T. Moore

Sworn to and subscribed before
g
ma this .39 8ay of Movember 1983
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EXHIBIT 1 is JX 346.
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EXHIBIT 2 is JX 472.
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